ZJE 浙江大学爱丁堡大学联合学院 ZJU-UoE INSTITUTE

ZJE NEWSLETTER 2022.07-2022.09



欢迎你,2022级本科新生! ZJE Cohort of 2022 Undergraduate Freshmen Welcome Ceremony

金秋九月迎新锐,求是创新正当时。9月11日,140位来自九州四海的22级 ZJEers。相聚在美丽的国际校区,他们即将开启全新的征程。 去发出平视世界的青春宣言。

浙江大学党委常委、副校长,国际校区党委书记何莲珍、国际校区院长欧阳宏伟等校区领导,ZJE院长柯越海以及学院领导、老师和2022级本科新生出席仪式,爱丁堡大学生物医学院院长Mike Shipston和ZJE执行院长Sue Welburn的欢迎和祝福,也通过视频专达到每位新生。

开学欢迎仪式是大学新旅程的启动键,同学们将带着明媚的笑容 迎接崭新的大学生活,在接下来的学习生活中取得成功,实现梦想,珍惜在这个国际化的校园里的每个时光,成为学贯中西的生物 学领域栋梁之材。

Spotlight

The ZJE new student welcome ceremony was held at the International Campus, Zhejiang University (ZJU) on September 11th, with 140 new undergraduate students in attendance.

Many distinguished guests attended the ceremony including Vice Dean of ZJU, Secretary of the Communist Party Committee of International Campus, Lianzhen He, Dean of International Campus, ZJU Hongwei Ouyang and other International Campus leaders. ZJE Dean Yuehai Ke and other leaders, faculty of ZJE. The Dean of Biomedical Sciences, the University of Edinburgh, Prof. Mike Shipston, and ZJE Executive Dean Sue Welburn also conveyed their welcome and blessings to the new students through video.

The welcome ceremony is a starting point for first-year students, from here, they will embark on a new and unknown but hopeful journey. We sincerely hope that every new student can face challenges bravely, remembering the ZJE motto, "to practice and innovate, interdisciplinary evolution" and keep moving on!

浙江大学国际校区召开干部宣布会 宣布干部任命决定 The Change of ZJE Executive Team

2022年9月11日上午,浙江大学国际联合学院(海宁国际校区)召开干部宣布会,宣布对浙江大学爱丁堡大学联合学院(ZJE)干部的任免决定:任命柯越海为ZJE院长,免去郭国骥的ZJE常务副院长职务。浙江大学党委常委、副校长,国际校区党委书记何莲珍出席会议并讲话,浙江大学党委组织部副部长胡昱东代表学校宣读任免文件,会议由国际校区院长欧阳宏伟主持。国际校区领导蔡荃、王玉芬、吴健,以及部门负责人代表,ZJE领导班子成员、教师和管理支撑人员代表参加会议。

On September 11th ,the announcement meeting of change of ZJE executive team was held in International Campus, ZJU. The appointment of the leading group of ZJE was announced: Yuehai Ke was appointed as Dean, and it was also announced that Guoji Guo resigned from acting dean of ZJE. Vice Dean of ZJU, Secretary of the Communist Party Committee of International Campus, ZJU Lianzhen He attended and addressed the meeting. Yudong Hu Deputy Director of the Organization Department of the Party committee of ZJU, read out the appointment and removal documents on behalf of the Organization Department of the Party committee of ZJU. The meeting was presided over by Dean of International Campus, ZJU Hongwei Ouyang.

ZJE2023届本科生推免工作顺利 完成

Class Of 2023 Examination Exemption Students Achieved Great Results

国内高校推荐免试研究生拟录取名单于近期公布, ZJE 2023届同学们取得了喜人的成绩。我院共推荐24名本科生(推免比率26%),全部收获了满意的offer,录取学校包括清华大学、北京大学、浙江大学、中国科学院大学上海交通大学、西湖大学及北京协和医学院。其中22人直接录取为博士,比例高达92%。录取为硕士的2人体现了ZJE人才培养交叉进化的特点,其中一人将跨专业攻读金融科技硕士,一人将于北京协和医学院攻读免疫学硕士。

Recently, major universities in China announced the proposed admission list of examination exemption students, and the students of the Class of 2023 who were granted guaranteed admission to ZJE have achieved great results. All 24 students recommended by our institute were accepted by top universities in China without examination(rate of examination exemption rate). Admissions include Tsinghua University, Peking University, Zhejiang University, Chinese Academy of Sciences, Shanghai Jiao Tong University and so on. 22 of them were directly admitted as PhDs and two selected master programmes.

Briefing

ZJE第四届优秀大学生夏令营顺利举办 The Fourth ZJE Outstanding Undergraduate Students' Summer Camp Successfully Held

7月14日-15日,浙江大学爱丁堡大学联合学院(ZJE)第四届优秀大学生夏令营在云端顺利举办。本次夏令营包括项目介绍、科研平台与实验动物中心展示、校园环境直播、师生互动等丰富内容,虽然是全程在线,但强调师生互动的形式也给了同学们真实的校园学习和生活体验。

From July 14th to 15th of 2022 the Fourth ZJE Outstanding Undergraduate Students' Summer Camp was successfully held online. This summer camp includes programme introduction, demonstration of ZJE core facility and laboratory animal facility, live broadcast of campus environment, and teacher-student interaction. Although the camp was held online, the form of interaction also gives students real campus learning and life experience.

"艾迪康"学生实习实践基地正式揭牌 Adicon Student Practice Base Officially Launched

7月25日,ZJE组织师生前往杭州艾迪康医学检验中心有限公司交流访问。艾迪康研发和人力资源等部门负责人与师生们就生物医药行业的发展机遇、医学检验从业者的责任与使命等问题进行了深入探讨。最后,陈晓副院长和何世勇高级副总裁共同为实践基地揭牌,这标志着艾迪康成为ZJE八家学生实习实践基地之一。

On July 25th, ZJE organized a trip for students to visit Hangzhou Adicon Medical Laboratory Center Co., Ltd. Heads of R&D, human resources, and other departments of Adicon, together with ZJEers conducted in-depth discussions on the development opportunities of the biomedical industry. Finally, ZJE Vice Dean Xiao Chen and Senior Vice President Shiyong He jointly unveiled the practice base, which marks that Adicon has become one of the eight student practice bases of ZJE.

Biomed-X创新创业实验室揭牌 Biomed-X Innovation and Entrepreneurship Lab Launched

8月24日, ZJE Biomed-X创新创业实验室揭牌仪式在学院大楼举行。学院师资、创新创业学生团队及相关人员等参加此次活动。 ZJE副院长徐素宏和学生代表周宇杰共同为Biomed-X创新创业实验室揭牌。徐素宏对创新创业实验室的成立表示了祝贺。他指出, ZJE 将继续为创新创业提供沃土,以期孵化更多有意义的生物医学项目。

On August 24th, ZJE Biomed-X Innovation and Entrepreneurship Lab Opening Ceremony was held in the ZJE building. ZJE faculty, student groups and relevant staff joined the ceremony. ZJE Vice Dean Suhong Xu and student representative Yujie Zhou jointly unveiled the Biomed-X Innovation and Entrepreneurship Lab. Prof. Suhong Xu congratulated the establishment of the lab saying that ZJE will continue to provide fertile ground for innovation and entrepreneurship, with a view to incubating more meaningful biomedical projects.

ZJE 2022年暑期务虚会议顺利举办 ZJE 2022 Summer Retreat Meeting Successfully Held

8月17日下午,ZJE召开2022年暑期务虚会议,学院班子、全体师资及主管参加会议。副院长徐素宏作学院发展工作报告,执行院长Sue Welburn线上参会并作会议总结,与会人员结合自身工作积极

发言,就学院本研教学、科研、行政管理等工作献计献策,讨论气氛热烈。

ZJE held the 2022 summer retreat meeting on August 17th, which was attended by the executive team, faculty, and senior administration. Vice Dean Suhong Xu made a report on the ZJE development. Executive Dean Sue Welburn participated online and made a summary of the meeting. The participants made active speeches in combination with their own work, and made suggestions on the teaching, scientific research, administrative management, and other work of ZJE.

2022年本科生招生工作顺利完成 Successful Completion of Undergraduate Recruitment in 2022

2022年暑期,学院顺利完成第七届本科生招收工作,同时是新学费标准下的第一批学生。通过单列招生和综合评价模式,共在14个省份招收138人。招生规模进一步接近最大招生数。根据学院招生工作奖励实施办法,结合校区评选结果,学院评选出了学院招生优秀小组及先进个人。

In the summer of 2022, ZJE successfully completed the recruitment of the seventh cohort of undergraduate students. It is also the first batch of students under the new tuition standard. A total of 138 people were recruited from 14 provinces. The enrollment scale is closer to the maximum enrollment. According to the implementation method of the ZJE recruitment work award, and in combination with the selection results of the international campus, the excellent enrollment teams and advanced individuals were selected.

Voice from ZJEers



柯越海 院长 Yuehai Ke Dean

非常荣幸,我有一段人生经历与ZJE的莘莘学子们在一起。学院扎根中华大地,同时也以海纳百川的博大胸怀,吸引接纳来自世界各地的优秀人才,创造出兼容并蓄独特气质。

我们在处于百年未有大变局的时代,未来已来,当前生命健康领域已经成为科技创新大国竞争的主战场,医学正从以生命科学为主要的支撑学科,向与人文、工科、信息等多学科交叉融合创新,ZJE致力于为不可预期未来培养人格素质,为可预期的未来积蓄学科力量,锻造创新本领。ZJE也是一个宁静致远、淡泊明志的理想学院。"宁静而致远,淡泊以明志"是中国传统文化中修养身心的最高境界,只有淡泊宁静,才能洞察凡尘,只有清心内敛,才能心存高远,星辰大海。在ZJE,我们将为大家提供一个静心、安心、舒心的学习环境,在这里,你们将始终与浙大人"求是、创新"、与浙大医学人""仁心仁术"的精神同在。来浙里,在浙里,从浙里,我们与民族的伟大复兴同频共振,与人类的健康未来相向而行。

Being with the students of ZJE has been an honorable life experience. The college rooted in China, accepting worldwide talents with its broad embracing mind and created an inclusive and unique temperament.

We are currently in a era full of changes and opportunities. The modern healthcare and life science sectors has become the global battlefields of many innovation superpowers, leading it to branch towards humanities, engineering and informatics, while keeping life science as the main supporting base for new developments. ZJE is dedicated to cultivating unforeseen personalities and characteristics, and to preparing these qualities are the highest realm of self-cultivation that will thrive in the foreseeable future. ZJE is an ideal institute with peace, farsightedness, selflessness and ambitious. In the Chinese traditions, these qualities are amongst the highest cultivations of minds and bodies. Only people who can achieve inner peace can be aware of their surroundings. And only people pure hearted and devoted to their subject can see beyond realities and pursue their dreams. In ZJE, we will provide a peaceful, safe and comfortable learning environment for you to relax yourselves both mentally and physically. Moreover in ZJE, you can always be with and benefit from the innovative, truthful and merciful spirits of the ZJUers. Right here in ZJE, join us as we would revive greatness of our nations, and pave the way for a healthier future for humanity.

Research

近日,2022年度国家自然科学基金,中国博士后科学基金及博士后专项资助发榜完毕。浙江大学爱丁堡大学联合学院(ZJE)成绩喜人,国家基金共获资助7项,总中标率36.84%。其中,面上项目5项,中标率45.45%;青年科学基金2项,中标率33.33%。中国博士后科学基金获资助1项,博士后专项资助2项,包括博士后创新人才支持计划1项,博士后国际交流计划引进项目1项。

Recently, 2022 National Natural Science Funds of China, China Postdoctoral Science Foundation and Postdoctoral Special Program released their list. ZJE achieved good results, has gained 7 National Natural Science Funds of China, the total bid winning rat is 36.84%. And ZJE has gained 1 China Postdoctoral Science Foundation, 1 Postdoctoral Innovative Talent Support Program, 1 International Postdoctoral Exchange Fellowship Program (Talent-Introduction Program).

项目来源 Project	项目类别 Project Type	项目负责人 PI/Post-doc
国家自然科学基金 National Natural Science Funds of China	面上项目 General Project	Chew Ting Gang
	面上项目 General Project	陈迪 Di Chen
	面上项目 General Project	张倩婷 Qianting Zhang
	面上项目 General Project	方兆元 Zhaoyuan Fang
	面上项目 General Project	袁渊 Yuan Yuan
	青年科学基金 Youth Scientists Fund	张倩婷 Qianting Zhang
	青年科学基金Youth Scientists Fund	许静秀 Jingxiu Xu
中国博士后科学基金 China Postdoctoral Science Foundation	特别资助(站前)Key Fund	许静秀 Jingxiu Xu
博士后专项资助 Postdoctoral Special Program	博士后创新人才支持计划 Postdoctoral Innovative Talent Support Program	潘夕郝 Xihao Pan
博士后专项资助 Postdoctoral Special Program	博士后国际交流计划引进项目 International Postdoctoral Exchange Fellowship Program (Talent-Introduction Program)	吕佳航 Jiahang Lv



柯越海 院长 Yuehai Ke



陈晓 副院长 Xiao Chen Vice Dean



邱维维 研究员 Weiwei Qiu Assistant Professor



李迪 教学事务助理岗 Di Li UG Administrator Assistant



卫宣同 学生事务助理岗 Xuantong Wei Student Affair Assistant

主编: 叶治国

责编: 黄晓涵、梁爽、何戎婕

Editor-in-chief: Mavin Ye

Executive Editor: Hannah Huang, Cassie Liang, Stella He

